
redacció: liniavalles@comunicacio21.com | anuncia’t: 619 13 66 88 - publicitat@comunicacio21.com | administració: facturacio@comunicacio21.com

edició cerdanyola · barberà · ripollet 

Reportatge pàgs 6 i 7
La viabilitat d’un
possible Estat català:
dubtes amb resposta

Ripollet pàg 11
Juan Parralejo tornarà
a ser el candidat del PSC
a les pròximes municipals

líniavallès
9 de desembre de 2014 · Núm.19

Barberà pàg 10
Les excavacions represes
al jaciment del Castell,
reconegudes als EUA

Comarca pàg 4
Volen justificacions per
l’ús que Fernández va fer
de la targeta del Consorci

Ripollet pàg 11
Les llistes d’espera al CAP II
s’han de reduir aquest mes

Comerç pàg 3
Els botiguers encaren 
el Nadal amb optimisme

Nova polèmica per dos centres
esportius locals de Cerdanyola
La Fiscalia Provincial investiga irregularitats en la concessió de la gestió de dos equipaments a la FCH pàg 14

pàg 8

L’aposta per la cultura
Cerdanyola mantindrà un any més els seus Premis Literaris



| 2
Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 619 13 66 889 desembre 2014líniavallès.cat



3 | 
En Portada líniavallès.catdesembre 20149

Ja està tot a punt. Els torrons i els
caganers ja han envaït els carrers
de tot el país i els comerciants es
preparen per intentar millorar les
seves vendes i maquillar els re-
sultats dels últims mesos. I és que
durant el Nadal, el balanç de
vendes dels botiguers millora
considerablement. 

Des de la Confederació de
Comerç de Catalunya (CCC) s’es-
pera que durant aquesta cam-
panya de Nadal “s’incrementin les
vendes un 4% respecte a l’any
passat”, especialment en els sec-
tors de l’alimentació, de l’elec-
trònica i de la moda, entre altres. 

Miquel Àngel Fraile, secreta-
ri general de CCC, assegura a Lí-
nia Vallès que “la situació de l’e-
conomia de les famílies ha mi-
llorat”, i assenyala que “l’atur
s’ha reduït una mica, aspecte
que provoca que enguany hi hagi
més consumidors potencials”. A
més, des de la CCC preveuen que
l’ocupació en el sector augmen-
ti entre un 2 i un 3%, el que po-
dria significar la creació de prop
de 6.000 llocs de treball. 

Aquestes esperances se su-
men a la lleugera millora dels re-
sultats de venda durant l’últim
semestre d’enguany, malgrat les
temperatures anormals i lleuge-
rament càlides de l’últim mes de
novembre, un fenomen que ha
perjudicat el sector de la moda,
que no ha pogut vendre gaire

roba de cara a aquesta tempora-
da d’hivern. 

IMPORTANT TRADICIONS
Durant el darrer cap de setmana
de novembre el sector es va su-
mar a la campanya del Black Fri-
day o Divendres Negre, una tra-
dició anglosaxona importada du-
rant la qual el petit i gran comerç
ofereix descomptes d’entre el 20
i el 50%. “Estem en un món glo-
balitzat, i tot i que hem de refor-
çar les nostres tradicions, si amb
aquesta moda ajudem al fet que
es mogui el consum, benvingu-
da sigui”, afegeix Fraile. 

El comerç català frisa per
trencar la dinàmica de pèrdues
dels últims anys. “Veiem la llum
al final del túnel, però encara no
estem bé del tot”, conclou Fraile. 

» Els comerciants afronten la campanya de Nadal amb la previsió d’un augment de les vendes del 4%
» El Black Friday, o Divendres Negre, es comença a consolidar tant al petit com al gran comerç català

F. Javier Rodríguez
CERDANYOLA

COMARCA4Els comerciants de
Cerdanyola, Barberà i Ripollet ja
han posat en marxa la campanya
de Nadal amb la qual esperen “re-
cuperar una mica les vendes”.

Des de Cerdanyola Comerç i
Serveis aposten per diferents
atraccions i activitats per pro-
mocionar el comerç de la ciutat,
entre les quals destaquen una pis-
ta de gel, tallers, un tió gegant i di-
ferents fires per als caps de set-
mana del mes de desembre. Així
doncs, per a aquest dissabte s’ha
preparat la Fira de la Cervesa Ar-
tesana, on 12 productors expli-

caran les característiques de les
cerveses que produeixen. El se-
güent cap de setmana serà el
torn de la Fira de productes ar-
tesans de qualitat. El president de
Cerdanyola Comerç i Serveis,
Xavi Olivé, afirma que “l’objectiu
és que la gent es quedi a la ciutat
per fer les compres de Nadal”.

A Ripollet, en canvi, han op-
tat per donar premis a les per-
sones que comprin als comerços
del municipi. “Repartirem sis
premis de 500 euros”, assegura
Carme Grau, presidenta de la
Unió de Botiguers de Ripollet. 

Activitats, fires i premis per
promocionar el comerç

El sector comercial preveu un augment de la contractació d’entre el 2 i el 3%. Foto: Arxiu

L’hora de la veritat   
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ICV-EUiA vol justificacions per
l’ús de la targeta del Consorci
» La justícia investiga l’exgerent del CGRVO, Francisco Fernández, 
per haver gastat 26.150 euros de l’entitat entre els anys 2011 i 2012

El Consell Comarcal demana
mantenir el transport sanitari

SALUT4El Consell Comarcal vol
que es mantingui el servei de
transport sanitari, tant bàsic com
de Suport Vital Avançat, al Vallès
Occidental. Així ho van ratificar
els grups comarcals de PSC, ICV-
EUiA, PP, ERC i les CAV, que van
votar a favor de la mesura al da-
rrer Ple del Consell Comarcal. 

La moció aprovada pel Con-
sell Comarcal afirma que, se-
gons dades del concurs públic del
servei de transport sanitari que
el CatSalut va publicar el passat
mes de juny, al Vallès Occiden-

tal es preveu una reducció del
pressupost d'1,16 milions d'euros,
així com una reducció de 31.472
hores d'atenció i la pèrdua de ser-
vei de Suport Vital Bàsic a 18 mu-
nicipis de la comarca. El text
reclama a la Generalitat que
mantingui les mateixes hores de
cobertura de servei bàsic i avan-
çat que el 2013 a la comarca, així
com la base d'ambulàncies bàsi-
ques a Montcada i Reixac, el
mateix nombre de vehicles, la
distribució horària i el servei de
reforç d'hivern.

Subvencionen la compra de
bicis elèctriques amb 250 euros
AJUTS4L’Àrea Metropolitana
de Barcelona (AMB) ha posat en
marxa un pla perquè la bicicle-
ta elèctrica esdevingui un mitjà
de transport estès entre els ciu-
tadans metropolitans. 

Aquest tipus de vehicle és to-
talment sostenible, ja que im-
plica zero emissions de gasos
contaminants a l'atmosfera. A
més, és totalment silenciós, i una
gran opció de transport per a
desplaçaments de mitja distàn-
cia que aprofitin els gairebé 300
km de carrils bici del territori
metropolità. Aquest pla consis-
teix a concedir una subvenció de
250 euros per als primers 1.000

ciutadans de l'àrea metropoli-
tana que decideixin comprar
una bicicleta elèctrica, que val-
gui com a màxim 1.250 euros.
Les primeres 500 peticions s'a-
tendran fins a final d'any, i a par-
tir del 2015 s'entregaran les 500
subvencions restants. 

Els ciutadans que vulguin
beneficiar-se del descompte
només han d'anar a una de les
23 botigues adherides a la pro-
moció, escollir una bicicleta
elèctrica dins del rang de preus
adient i omplir un formulari
demostrant que resideixen en
un dels 36 municipis metro-
politans.

L'escàndol de la targeta de crèdit
de l’exgerent del Consorci per a la
Gestió de Residus del Vallès Oc-
cidental (CGRVO) segueix obert.
ICV-EUiA exigeix que Francisco
Fernández “justifiqui si els di-
ners que va gastar amb la targeta
de l’entitat són proporcionals i
adequats a les seves responsabi-
litats”.

A finals de juny, la magistrada
del jutjat número 1 de Sabadell,
Beatriz Faura, va començar a in-
vestigar l’ús que es feia de la tar-
geta propietat del CGRVO. Se-
gons les diligències obertes per la
magistrada, entre el 18 de gener de
2011 i el 14 de desembre de 2012,
Fernández va realitzar més de 60
reintegraments a caixers per un

import total de 26.150 euros d’a-
cord amb extraccions de 150, 200,
300 i 500 euros. La jutgessa con-
sidera que aquests fets podrien
tractar-se d’un cas de malversació
de fons públics, ja que els reinte-
graments consten com a “despe-
ses protocol·làries” però no estan
especificades a la comptabilitat del
Consorci.

Després que la Comissió Exe-
cutiva del Consorci expliqués que
aquesta targeta ja no s’utilitzava,
es va demanar que es presentessin
dos informes, un sobre el funcio-
nament, control i justificació de les
despeses i un altre sobre la pro-
porcionalitat i adequació de les
mateixes. A més, l’octubre passat,
Francisco Fernández va dimitir
com a gerent. 

Els ecosocialistes, però,  asse-
guren que després de més d’un
mes de la dimissió de Fernández
“l’informe no s’ha presentat”, i

remarquen que la renúncia “no pot
impedir que es treballi per aclarir
la situació”.

La Plataforma Lliure de Co-
rrupció, per la seva banda, consi-
dera que “hi ha indicis suficients
per imputar Fernández per mal-
versació”.

PEÇA 25 DEL CAS MERCURI
La investigació forma part de la
peça 25 del cas Mercuri, a la qual
la Plataforma Sabadell Lliure de
Corrupció s’ha presentat com a
acusació popular. La plataforma
vol que s’imputi Fernández per tal
que pugui justificar les despeses i
exercir el seu dret a defensa. A més,
Sabadell Lliure de Corrupció de-
mana que se citi a declarar com a
testimoni el president del Consorci
de Residus i alcalde de Sabadell,
Joan Carles Sánchez. Per últim,
també volen que declari com a tes-
timoni l’interventor del Consorci.

Edifici del Consorci per a la Gestió de Residus del Vallès Occidental. Foto: CRGRVO

Redacció
VALLÈS OCCIDENTAL

Medi ambient | Netegen els marges del riu Sec
Des de fa uns dies els marges del riu Sec es veuen més nets. Això és possible gràcies als treballs de 

desbrossat i recollida de residus que s’han fet des del pont de la N-150 fins a la confluència del carrer
Santa Anna, amb el carrer de la Clota. Aquestes intervencions s’efectuen tres cops l’any com a reforç als

treballs de neteja que es realitzen cada divendres des del pont de la N-150 fins al carrer Can Pallarès.
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Argument dels unionistes: Quan
Catalunya no aconsegueixi la in-
dependència, els catalans inde-
pendentistes quedaran frustrats,
per això millor que ho deixin es-
tar. Fantàstic raonament! El que
no saben els unionistes espanyols
és que ja de bell antuvi i ara ma-
teix, els independentistes estem
frustrats (que jo recordi des de la
dictadura de Franco). Per tant,
em vull treure la frustració de so-
bre d’una vegada per totes. 

Ens provoca frustració no po-
der decidir per nosaltres matei-
xos, que no se’ns reconegui que
som una nació, que ens retallin
infraestructures, que es carreguin
la immersió lingüística o que es
“perdin” cada any per uns desco-
neguts viaranys 16.000 milions
d’euros. Continuem amb la llista?

Pel mateix concepte d’una
possible frustració, ens podríem
casar, tenir fills, muntar un ne-
goci, estudiar una determinada
carrera o fer un viatge a terres
llunyanes? En la vida prenem de-
terminacions, que no tenim la
certesa absoluta de quines són
les correctes, ni tenim segura la
seva bondat, però si no és així,
pregunto: Què passaria si davant
la incertesa de triar una opció,
no féssim res? No seria covar-
dia? Davant la incertesa del futur,
m’he de quedar com estic? 

Contra les frustracions tinc la
recepta: Preparar un bon còctel
amb molt treball, força constàn-
cia, intel·ligència, una rajada de
determinació independentista i
unes gotes d’astúcia. Sacsejar-ho
tot i servir-ho en una urna de-
mocràtica amb una cirereta
d’il·lusió. S’ha de beure en glopa-
des curtes i tranquil·les, per as-
saborir-ho tots junts. 

4Frustacions
per Jordi LLeal

#SenseSanció

4La llegenda de Messi no té final
per Sergi Villena 

El maig de 2012, en rebre en
presència seva el premi al Català
de l’Any, Joaquim M. Puyal va
manifestar públicament la seva
impressió sobre el president: un
home seriós, tristot, marcat pel
pes de la responsabilitat. Pen-
sarós. Sospesava, de ben segur,
mentre els preparatius del pri-
mer gran Onze de Setembre
avançaven, el que seria el gran
gir de la convocatòria electoral
del 25-N: l’inici d’una aventura
amb una gran càrrega de risc
personal. Sembla tota una vida,
però han passat poc més de
dos anys des d’aleshores. 

Després de la seva excel·lent
conferència de dimarts 25 de
novembre, potser sobretot a
l’entrevista d’en Cuní de l’en-
demà, Artur Mas semblava
transformat. Un altre. Mai se
l’havia vist tan solt. És com si
l’explicitació definitiva del seu
objectiu, l’exposició del seu pla
cap a la independència, tot d’u-
na, l’hagués alliberat. 

Una de les veus principals de
Podemos ha aprofitat aquesta
setmana un debat organitzat a
Madrid per un dels principals xi-
ringuitos del dependentisme a
Catalunya, Federalistes (i espa-
nyols) d’Esquerres, amb repre-
sentants d’IU i el PSC, per car-
regar contra els nacionalistes ca-
talans, acusant-los de generar
odi i de manipular la memòria
de 1714 al servei dels seus inte-
ressos, amb “contes i milongu-

es”. Setmana a setmana com-
provem (cal dir, sense gaire
sorpresa) com la suposada sen-
sibilitat plurinacional de la nova
formació anti-sistema (sí, no?)
es desfà com un glaçó sense re-
mei. Certament, la de manipu-
lar la història per negar la con-
dició nacional del nostre país és
una acusació molt, molt original,
que els seus enemics de la cas-
ta mai havien utilitzat contra
nosaltres. Mai. 

Del baròmetre de tardor
d’El Periódico, gairebé tothom
ha valorat del dret i del revés en
l’anàlisi dels previsibles resultats
electorals dels partits i les llistes.
Convé, però, no perdre de vista
els de les altres preguntes, més
directament vinculades al pro-
cés, perquè són senzillament
espectaculars! D’entrada, la més
important: un 57,9% sobre el to-
tal de 90% de votants que es de-
fineixen (difícil una participació
més alta) es decanta pel ‘sí’ a la
independència, superant en més
de quinze punts el ‘no’. Però, es-
pereu: un 57,3% creu que Mas
hauria de convocar eleccions, un
63,1% veu bé unes eleccions
plebiscitàries i fins al 46,5%
(contra el 34,4) està d’acord
que el Parlament faci una DUI
si els independentistes guanyen
les eleccions. Són uns resultats
senzillament espectaculars. Ale-
gria: més enllà de l’atzucac cir-
cumstancial dels lideratges hi ha
un terra molt, molt sòlid.

per Joan Granollacs

4Bestiari del procés

Per si algú en tenia dubtes,
Leo Messi s’ha reafirmat en
els darrers dies novament com
a màxim referent del futbol
mundial. Batent dos rècords
més com són els de màxim go-
lejador històric en Lliga i en
Champions engrandeix encara
més la seva llegenda. Amb no-
més 27 anys, l’argentí és pro-
pietari d’un passat esplendorós
que per a la gran majoria l’a-
credita ja com el millor futbo-
lista de tots els temps. 

Amb un present engresca-
dor, al costat d’uns cada cop més
adaptats Neymar i Suárez, Mes-
si es troba en disposició fins i tot
de discutir la Pilota d’Or d’a-
quest any a un Cristiano Ro-
naldo que ja donava per fet
que el guardó seria per a ell. Si

bé parlem de dues bèsties de
l’esport mundial, no seria just
que el portuguès aconseguís la
seva tercera Pilota d’Or i es
col·loqués a només 1 de les 4 de
l’argentí. Leo és tan i tan gran,
i ha assolit tantes fites en tan poc
temps, que mereixeria guanyar
sempre aquest premi. 

Sempre hi haurà qui pre-
tengui buscar-li demèrits, i el
més trist és que fins i tot des del
mateix entorn culer, però ens ha
donat tant al llarg de tant temps
que el mínim que mereix és que
al seu propi club se’l valori i de-
fensi en tot moment. És més
que probable que mai més tin-
guem la sort de veure un fut-
bolista com aquest. No ho obli-
dem. Si ell fa història, el Barça
fa història.

@ignasiara: 'Arxiven la denúncia contra
els 33 jutges sobiranistes però els renyen'.
Esperem que se segueixin portant mala-
ment.

#HiHauràPacte?

@ramirp: Junqueras no acceptarà la llista
unitària, però acordarà amb Mas un mecan-
isme perquè les eleccions s'interpretin in-
ternacionalment com un referèndum.

9

#NoTornenTots

@daninovosanchez: Avui és un bon dia a
Santa Perpètua i voltants: torna a obrir Pan-
rico (malgrat que no tothom torna) i Al-
stom té un bon encàrrec de feina.
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L’estira-i-arronsa per la legalitat o il·lega-
litat d’una consulta sobre el futur polític de
Catalunya ha impedit, fins ara, que s’hagi
fet un debat profund sobre els pros i els
contres d’un hipotètic Estat català inde-
pendent. El debat s’ha centrat en les lleis
i en la Constitució espanyola, obviant el que
realment és important en aquest procés:
els avantatges i inconvenients d’una pos-
sible Catalunya independent.

No obstant això, i malgrat que el debat
públic i mediàtic ha girat –forçosament–
entorn de la legalitat o no d’una consulta,
la societat civil fa temps que està treballant
per fer arribar als catalans i catalanes ar-
guments sòlids a favor d’un Estat propi.

Fa cosa d’un any i mig va néixer El-
Clauer.cat, un web de preguntes i res-
postes sobre la independència de Cata-
lunya adreçada a totes aquelles persones
que dubten sobre la viabilitat –entesa en
tots els sentits– de l’Estat propi. El projecte,
impulsat per Òmnium Cultural, l’Assem-
blea Nacional Catalana (ANC) i l’Associació
de Municipis per la Independència (AMI),
conjuntament amb onze associacions més
de l’entorn sobiranista, desmunta tòpics
que sovint utilitza el front contrari a la in-
dependència de Catalunya en el seu dis-
curs –moltes vegades de la por–.

Tanmateix, des de setmanes i mesos
abans diversos col·lectius ja s’havien po-
sat a treballar –i ho segueixen fent– per
oferir arguments sòlids a favor de la in-
dependència. Un dels més importants,
sens dubte, és el Col·lectiu Wilson, format
per catedràtics catalans –principalment
d’economia– de renom mundial que vo-
len “contribuir al fet que Catalunya pugui
decidir el seu futur sense por ni amenaces”.

Un altre grup de catalans que treballa
per a l’Estat propi és el Col·lectiu Emma,
en aquest cas per “respondre a visions es-
biaixades que es donin sobre els catalans
a la premsa internacional”. I també el Cer-
cle Català de Negocis, que ha elaborat di-
versos estudis contrastats sobre el poten-
cial econòmic i la viabilitat d’una Catalunya
independent.

Nosaltres, en aquestes pàgines, res-
ponem resumidament deu preguntes
molt esteses sobre l’Estat propi.

» Diversos col·lectius de la societat civil s’organitzen per oferir arguments sòlids a favor de l’Estat propi

Arnau Nadeu
VALLÈS OCCIDENTAL

10 PREGUNTES AMB RESPOSTA

ESTRUCTURES
QUINS INSTRUMENTS
D’ESTAT NECESSITARIA
CATALUNYA?
Qualsevol Estat necessi-
ta, per poder funcionar,

una sèrie d’estructures que el fan via-
ble. Moltes d’elles ja existeixen, com les
forces de seguretat. La més prioritària
és l’agència tributària, que hauria de
gestionar els impostos catalans. Pel que
fa al model d’Estat, una República és
l’opció més compartida. 

IMPOSTOS
COM FUNCIONARIA 
LA HISENDA PRÒPIA 
DE L’ESTAT CATALÀ?
Catalunya ja disposa ac-
tualment de l’Agència
Tributària de Catalunya

(ATC), que s’encarrega de gestionar els
impostos que són competència de la
Generalitat. Per tant, l’estructura ja
existeix i només s’hauria d’assumir la
gestió dels impostos que ara adminis-
tra l’Estat espanyol, com l’IVA o l’IRPF.

ESPANYA
QUINA RELACIÓ 
TINDRIEN CATALUNYA 
I ESPANYA?
El nou Estat català man-
tindria una relació veïnal

amb Espanya, com la que té ara Es-
panya amb França o Portugal. Seria
una relació d’igualtat, de tu a tu. Com
que Catalunya formaria part de l’espai
Schengen si continués a la Unió Euro-
pea, no hi hauria cap mena de fronte-
ra entre els dos estats.

UNIÓ EUROPEA
EL NOU ESTAT CATALÀ
QUEDARIA FORA DE LA
UNIÓ EUROPEA?
La UE no disposa de cap
norma específica que re-

guli la secessió interna, per la qual cosa
la permanència de Catalunya dins la
Unió dependria d’una decisió essen-
cialment política dels caps d’Estat i de
Govern dels països membres. Per altra
banda, sortir de la UE no implica ha-
ver d’abandonar l’euro.

EMPRESES
QUÈ PASSARIA AMB LES
MULTINACIONALS QUE
HI HA A CATALUNYA?
Si el nou Estat garantís
la seguretat jurídica de

les empreses, una fiscalitat competiti-
va i unes infraestructures de primer ni-
vell, les multinacionals no tindrien
cap raó per marxar de Catalunya. Cal
tenir en compte que Barcelona està con-
siderada una de les ciutats europees
més atractiva per als negocis.

PENSIONS
LES PENSIONS I LES 
PRESTACIONS D’ATUR
ESTARIEN GARANTIDES?
Segons els càlculs de la
conselleria d’Economia,
un Estat català indepen-

dent podria fer front perfectament a les
pensions i a les prestacions d’atur. Ac-
tualment, Catalunya aporta al voltant
d’un 19% de les cotitzacions socials de
l’Estat espanyol i només rep, en con-
trapartida, el 17% de les prestacions.   

IMMIGRACIÓ
QUÈ PASSARIA AMB LES
PERSONES QUE JA TENEN
DOBLE NACIONALITAT?
Hi ha molts ciutadans
estrangers que, al cap
d’un temps de residèn-

cia, han aconseguit la doble nacionali-
tat: l’espanyola i la del seu país d’ori-
gen. En un Estat català, la triple na-
cionalitat seria possible jurídicament
sempre que les noves lleis i els tractats
entre estats ho permetessin.

LLENGUA
EN QUINA SITUACIÓ
QUEDARIA EL CASTELLÀ
EN EL NOU ESTAT?
En una Catalunya inde-
pendent, el català pas-

saria a ser llengua d’Estat a tots els efec-
tes i esdevindria la llengua comuna en
l’espai públic. Pel que fa al castellà, i te-
nint en compte que és la primera llen-
gua de molts catalans, hauria de tenir
un estatus de reconeixement especial
a l’Estat català.

DOCUMENTS
EL CARNET DE CONDUIR
I ALTRES DOCUMENTS
SEGUIRIEN SENT VÀLIDS?
Després de la constitució
del nou Estat, s’haurien

de seguir aplicant les lleis espanyoles
en certs àmbits per facilitar la transi-
ció cap a la legislació pròpia. Per tant,
tots els documents continuarien sent
vàlids. De fet, ja s’està implantant el
carnet de conduir europeu, que facili-
taria molt les coses.

BARÇA
EN QUINA LLIGA 
JUGARIEN EL BARÇA
I L’ESPANYOL?
Jurídicament, les lligues
són creades per associa-

cions privades. Per tant, els dos equips
catalans podrien seguir jugant a la
Lliga de Futbol Professional (LFP) es-
panyola sense cap impediment legal. En
aquest sentit, també podrien jugar a
qualsevol altra lliga europea si ho vol-
guessin i fossin acceptats.

- www.elclauer.cat

- www.wilson.cat

- www.collectiuemma.cat

- www.ccncat.cat

La força del sentit comú
Reportatge
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Un país mobilitzat

L’acceleració i velocitat del procés inde-
pendentista s’explica –si no del tot, com
a mínim en part– per la gran capacitat de
mobilització que ha demostrat la ciuta-
dania, que en els últims anys ha estat ca-
paç de sortir al carrer de forma massiva
en diverses ocasions. 

La sentència del Tribunal Constitu-
cional (TC) del juny del 2010, que va su-
posar la retallada de l’Estatut que el Par-
lament havia aprovat feia quatre anys, va
significar el tret de sortida a un cicle po-
lític carregat de manifestacions i on l’in-
dependentisme ha crescut exponencial-
ment. Va ser precisament aquesta sen-
tència la que va provocar la primera
gran mobilització ciutadana. Un milió de
persones  van omplir, el 10 de juliol del
2010, el centre de Barcelona sota  el lema
Som una nació. Nosaltres decidim. 

Dos anys i dos mesos més tard, durant
la Diada del 2012, una nova manifestació
va omplir els carrers de la capital catala-
na. Aquella marxa, que va reunir un mi-
lió i mig de persones, va ser la primera ce-
lebrada sota el paraigua organitzatiu de
l’Assemblea Nacional Catalana (ANC),
que des d’aquell moment ja no ha aban-

donat el lideratge cívic de l’independen-
tisme. Un any més tard, l’11 de setembre
de l’any passat, l’ANC va aconseguir fer un
salt qualitatiu en el format de la protesta
i va reunir 1,6 milions de catalans que es
van unir per fer una cadena humana, la Via
Catalana, de nord a sud del país.

La quarta mobilització històrica, la de
la Diada d’enguany, també va servir per
demostrar que la capacitat de convoca-
tòria que ha aconseguit l’ANC ha anat
acompanyada d’una dosi important d’o-
riginalitat. Després de la Via Catalana
semblava que ja no hi havia cap repte per
superar, però no ha estat així. A l’abril,
l’organització que lidera Carme Forcadell
va anunciar que el seu pròxim objectiu era
fer una V que omplís la Diagonal i la Gran
Via. El repte plantejat era majúscul, però
es va tornar a aconseguir. Un total d’1,8
milions de catalans es van concentrar a
la ciutat i van aconseguir formar una im-
pressionant V amb els colors de la senyera
que va donar la volta al món.

Votar. Tot i ser a través d’un procés par-
ticipatiu, i no en unes eleccions oficials,
aquesta ha estat l’última –i més significa-
tiva– mobilització de l’independentisme i
també d’una part, petita, de ciutadans no
independentistes. Va ser el passat 9 de no-
vembre, en una jornada històrica on 2,3 mi-
lions de catalans van expressar la seva opi-
nió sobre el futur polític de Catalunya. 

Albert Ribas
VALLÈS OCCIDENTAL

1 2

3

4

5

1 10 de juliol del 2010. La primera gran manifestació del poble
català, en protesta per la sentència del TC contra l’Estatut.

2 L’Onze de setembre del 2012, 1,5 milions de catalans omplen
Barcelona sota el lema “Catalunya, nou estat d’Europa”.

3 La Diada Nacional de Catalunya del 2013 serà recordada per 
la històrica Via Catalana, que va unir el país de nord a sud.

4 Un total d’1,8 milions de catalans es concentren a Barcelona
l’Onze de Setembre del 2014 per fer una impressionant V.

5 El 9 de novembre del 2014, 2,3 milions de persones voten
en el procés participatiu sobre el futur polític de Catalunya.

Fotos: ANC

Reportatge
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La reforma del cementiri de Cer-
danyola s’està convertint en un
malson per a algunes famílies.
Segons afirma ERC, l’Ajunta-
ment es va comprometre a in-
formar els propietaris dels 470
nínxols en mal estat que “no po-
drien enterrar els seus morts en
aquestes tombes a causa de la
seva situació, però els prop de 70
afectats no han rebut la infor-
mació i algunes famílies se n’han
assabentat en el moment d’haver
d’enterrar el seu difunt”.

La portaveu d’ERC, Helena
Solà, exigeix al govern municipal
que informi les famílies “de for-
ma immediata” perquè no sigui
la funerària qui traslladi aques-
ta informació “en un moment de
dol”. Solà considera que hi ha ha-
gut “falta de sensibilitat” amb la

manera com s'ha gestionat
aquesta situació. A més, Solà re-
marca que, si hi ha nínxols en
mal estat, és per falta de mante-
niment i que això és responsa-
bilitat de l'Ajuntament de Cer-
danyola, no de les famílies. 

Fonts de l’Ajuntament, en
canvi, han assegurat a Línia Va-
llès que “durant el mes de no-
vembre es va enviar  una carta
personalitzada en la qual el re-

gidor es posava a disposició dels
afectats per explicar-los la refor-
ma del cementiri” i remarquen
que encara “ningú s’ha posat en
contacte amb ells”.

Des de l’Ajuntament des-
menteixen que els afectats no
puguin enterrar els seus difunts,
perquè, segons asseguren, dis-
posen d’altres nínxols “de carac-
terístiques similars als seus que
els cedirem quan els necessitin”. 

Cementiri de Cerdanyola. Foto: Axiu

ERC denuncia que 70 famílies no
podran enterrar els seus difunts
» Acusa el govern local de “falta de sensibilitat” en aquest tema

» L’Ajuntament assegura que va informar els afectats el mes passat

Faran una Comissió d’Estudi
de Cerdanyola Aparca  

INVESTIGACIÓ4Finalment l’A-
juntament de Cerdanyola im-
pulsarà una Comissió d’Estudi
de Cerdanyola Aparca, l’empre-
sa encarregada de la zona blava
i els aparcaments de la ciutat.
Així es va decidir a l’últim Ple
municipal per unanimitat. Tot i
que en un principi PP, Com-
promís i ERC demanaven una
comissió especial d’investiga-
ció, al Ple van decidir votar a fa-
vor de la Comissió d’Estudi.

El portaveu del PP, Manuel
Buenaño, va remarcar que vol
“saber com es van cedir els te-
rrenys municipals, la construc-
ció d’aquests, la venda de ga-
ratges i el funcionament de la
zona blava” i va demanar que la

comissió es posés en marxa “al
més aviat possible, ja que l’em-
presa té acumulades pèrdues
de dos milions d’euros”.

El portaveu de Compromís
per Cerdanyola, Pol Ribas, per la
seva banda, va remarcar que
“Cerdanyola Aparca és un pou
sense fons i li hem de trobar una
solució”. El regidor d’ERC, Da-
niel Mallens, va afegir que els
hauria agradat que la moció di-
gués “que els assistents a la co-
missió no cobrarien dietes”.

El tercer tinent d’alcalde,
Francisco Ortiz, va recordar que
“des de l’Ajuntament s’han bus-
cat solucions a aquest problema”
i ara espera trobar-les amb la
participació de tots els grups.

CULTURA4Els Premis Literaris
tindran una nova edició l’any
2015. Així ho va afirmar l’alcal-
dessa de Cerdanyola, Carme
Carmona, a l’acte de presentació
dels darrers guanyadors dels
guardons. “Durant l’elaboració
del pressupost, ningú ha posat en
dubte la continuïtat d’aquests
premis”, assegurava l’alcaldessa,
i remarcava que “els Premis Li-
teraris són una aposta per la
creació de cultura”. Una mesu-
ra molt ben rebuda per tots els

guardonats, que asseguren que
“en aquests temps crisi és im-
portant que per a l’Ajuntament
la cultura sigui un bé necessari”.

En aquest mateix sentit, la re-
gidora de Cultura, Montse Mon-
tiel, va assegurar que per a l’any
vinent “la tendència del govern
ha estat mantenir totes les acti-
vitats al voltant de la lectura i la
creació literària”. Les preins-
cripcions per participar en aquest
concurs, que organitzen con-
juntament l’Ajuntament i la

UAB, s’obriran el gener de l’any
vinent.

Els guanyadors del 2014 han
estat Francesc Xavier Torrens,
premi Valldaura-Memorial Pere
Calders amb la novel·la d'intriga
La memòria del cor; Manuel
Roig, premi de poesia Miquel
Martí i Pol amb Atac de temps;
Arturo Padilla, premi de Narra-
tiva Breu amb Somriures da-
vant l’aparador i Darío Frías, pre-
mi de Poesia Divendres Culturals
amb La dimensión de lo invisible.

Redacció
CERDANYOLA

Es mantenen els Premis Literaris

Un dels guardonats als Premis Literaris del 2014. Foto: Ajuntament

Urbanisme | La plaça Andorra i el carrer Maresme, en obres
Els treballs de reurbanització de la plaça Andorra i el carrer del Maresme ja estan en marxa. 

Les obres, que compten amb un pressupost de 509.938 euros i un termini d’execució de sis mesos, 
comportaran l'eliminació dels paviments actuals, la renovació de la xarxa de pluvials de la plaça i del 
carrer i la modificació de la trobada del carrer del Maresme amb l'Avinguda d'Espanya, entre altres.
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Aplec de Sant Iscle. Foto: Ajuntament

Centenars de ciutadans tornen
a reunir-se a l’aplec de Sant Iscle

SOLIDARITAT4Cerdanyola ja té
el seu propi cafè de comerç just.
Batejat amb el nom Cafè Cer-
danyola, conté una varietat d’un
70% de cafè de Chiapas i un 30%
de Tanzània. El paquet, a més,
porta la imatge d’una de les da-
mes de Cerdanyola que formen
part dels vitralls modernistes
de Can Domènech: imatge que
es va escollir durant la celebra-
ció de la Primavera Solidària a la
ciutat a través d’un concurs fo-
togràfic. La creació d’aquest cafè
és una iniciativa solidaria, que
forma part d'un projecte de co-
operació internacional i de sen-
sibilització, liderat per la coo-
perativa AlterNativa 3 i Grup
Tercer Món, amb el suport de la
Diputació de Barcelona.

Cerdanyola ja té 
el seu propi cafè 
de comerç just

SOCIETAT4El 17 de desembre el
Rebost Solidari de Cerdanyola
celebra el seu vintè aniversari i
ho fa amb una taula rodona en
la qual es parlarà sobre la po-
bresa que es viu actualment a la
ciutat. L’acte comptarà amb la
participació de membres de l’Es-
glésia Evangèlica i de l’Asso-
ciació Mossèn Rosell, represen-
tants de la Creu Roja, Càritas, la
regidora de l’Àrea Social i el
Director General d’Assumptes
Religiosos de la Generalitat. 

Actualment, el Rebost Soli-
dari atén unes 500 persones al
mes. Un cop a la setmana, les
persones ateses reben uns lots de
menjar preparats per un equip
de 15 persones voluntàries que fa
funcionar el servei. A més, el 22
de desembre se celebrarà el III
Sopar Solidari de Nadal per a les
famílies més desfavorides.

El Rebost Solidari
celebra el seu 
vintè aniversari

Un any més, l’Aplec de Sant Is-
cle es va convertir, a mitjans del
mes passat, en un espai de con-
fluència de les tradicions amb la
societat actual i un espai per
compartir, divertir-se i gaudir
d’un entorn natural i privilegiat
com és la serra de Collserola.

Des de primera hora del
matí,  una multitud de ciutadans
van emprendre el camí de Can
Catà, a peu o en bus, cap a l’es-
planada de Sant Iscle. Molts

dels que decidien fer l’excursió
a peu tenien l’oportunitat de
visitar la restaurada ermita de
Santa Maria de les Feixes, gau-
dir del bosc de Can Catà i acabar
a l’esplanada en la qual l’esglé-
sia de Sant Iscle té un paper pre-
ponderant. Alguns anaven amb
la família, altres amb els amics,
però tots amb la intenció de
passar un bon dia gaudint de les
tradicions.

L’alcaldessa, Carme Carmo-
na, destacava el bon ambient
d’una festa que s’ha conservat al
llarg dels anys i que es caracte-
ritza “pel contacte amb la natu-
ra i la retrobada amb veïns i

amics amb els quals compartir
una jornada festiva”.

Així doncs, mentre uns par-
ticipaven en la missa, altres en-
cenien els focs, preparaven les
taules i els més petits jugaven a
pilota. Una estampa que cada
any retraten els fotògrafs parti-
cipants en el concurs que orga-
nitza l’Agrupació Fotocine Cer-
danyola-Ripollet.

Però l’Aplec, a més de ser un
espai de germanor i de festa per
als cerdanyolencs, és també un
espai de meditació i oració per als
creients; un dia especial en el
qual es pot participar en diferents
activitats adreçades a tothom.

Redacció
CERDANYOLA
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Tornen a fer excavacions 
al jaciment Castell de Barberà
» L’objectiu dels treballs és determinar amb exactitud l’edat de la zona 
» La Leakey Foundation el considera un dels 3 millors projectes del món 

Marc Albiac, premi al millor
fotògraf d’animals salvatges  

FOTOGRAFIA4El barbarenc
Marc Albiac s’ha proclamat
guanyador  del concurs Wildli-
fe Photographer of the Year, en
la categoria  d’11 a 14 anys.

La fotografia que li ha donat
el premi ha estat la d’una man-
tis de pal sobre fons blanc. La
imatge, que va ser captada pel
jove al jardí de la seva àvia, ha
estat premiada per la forma de
capturar el moment i l'insecte,
amb un color, una forma i una
postura que fa de la fotografia un
retrat perfecte.

El concurs, organitzat pel
Museu d’Història Natural de
Londres i la cadena de televisió
anglesa BBC, busca els millors
fotògrafs d’animals salvatges
del món. En declaracions fetes
al seu bloc, Albiac s’ha mostrat
molt content per haver aconse-
guit aquest guardó i assegura
que “quan l’organització dels
premis em va comunicar que era
el guanyador, no m’ho podia
creure. Vaig haver de llegir dues
vegades el correu electrònic que
em van enviar”. 

Barberà ja té el seu Consell
Municipal d’Infants

EDUCACIÓ4Barberà ja té el
seu Consell Municipal d’Infants.
L’òrgan, format per 24 nens i ne-
nes, d’entre 10 i 11 anys, es va
constituir el mes passat, a la sala
Polivalent del Teatre Municipal
Cooperativa. El nou Consell té
com a objectiu incidir en els
àmbits que tinguin relació di-
recta o indirecta amb els temes
d'infància i es pretén que ser-
veixi per potenciar i dinamitzar
la participació dels infants de la
ciutat, fent possible així el debat
sobre la vida del municipi.

L’alcaldessa, Ana del Frago,
va remarcar la importància d’a-

quest nou òrgan, ja que va as-
segurar que “farà possible que
els infants de la ciutat puguin ex-
pressar la seva opinió i aprendre
els valors democràtics que els
ofereix la societat”. 

Per tal de visibilitzar la cre-
ació del Consell, els infants,
amb l'ajuda de l'Alcaldessa i la
regidora d’Educació, Ana Maya,
van construir amb cubs un mun-
tatge on es podia llegir: Consell
Municipal d'Infants de Barberà
del Vallès, amb el qual es va vo-
ler simbolitzar els fonaments
de la participació infantil a la
ciutat.

Barberà identifica 60 pisos
buits en mans dels bancs

HABITATGE4L’Ajuntament ha
identificat una seixantena de
pisos buits propietat d'entitats fi-
nanceres. Ara, el consistori ha de
comprovar si aquests immo-
bles porten desocupats més de
dos anys. De moment, l'Ajunta-
ment, ha identificat sis immo-
bles en aquesta situació pro-
pietat del BBVA, a qui ja s'ha re-
querit que en procedeixi a la seva

ocupació. A més, s'ofereix l'al-
ternativa perquè l'entitat finan-
cera cedeixi els pisos al consis-
tori i puguin, així, ser gestionats
en règim de lloguer social.

La tinenta d’alcalde d’Habi-
tatge, Cristina Conde, assegura
que “els expedients oberts per
casos d’immobles desocupats
poden acabar amb multes de
cinc mil euros”.

Un grup d’investigadors està
treballant al jaciment Castell de
Barberà, situat a prop del riu Ri-
poll, per conèixer la geologia de
la zona. Els treballs es basen
principalment a obrir talls geo-
lògics al voltant del tal·lus del riu.
Els experts creuen que si reco-
pilen més dades sobre el terreny
i l’estudien, podran determinar
d’una manera més acurada l’edat
del jaciment. Conèixer els anys
que té la zona permetria posar
una data més exacta a les troba-
lles i facilitar l’estudi dels orígens
de la humanitat.

La Leakey Foundation dels
Estats Units ha escollit aquest
projecte entre els tres millors, de
les més de cent sol·licituds re-
budes, cosa que ha permès ob-
tenir el finançament per als tre-
balls d’aquest any. 

De moment, al jaciment s’han

descobert, a banda de multitud
de fòssils, restes d’un gran an-
tropomorf i d’un primat.

LA MONA DE BARBERÀ
El jaciment Castell de Barberà es
va començar a excavar abans
dels anys 70 per part del doctor
Miquel Crusafont i els seus
col·laboradors. Crusafont va des-
cobrir les restes de dos primats,
un de gran i un de petit. Aquest
darrer va ser identificat segons

les seves restes dentàries i se li va
donar el nom de Barberapithe-
cus, la mona de Barberà, i és
considerat un dels primers pri-
mats catalans d'aspecte modern.
Per altra part, la identitat del
gran antropomorf present al ja-
ciment de Castell de Barberà és
encara desconeguda. 

La troballa d'aquests dos
exemplars és molt insòlita i re-
marca la gran rellevància d’a-
quest jaciment.

Redacció
RIPOLLET

Excavacions al jaciment. Foto: Ajuntament

Moment en el qual Albiac rep el premi. Foto: Marc Albiac

Ocupació | El Consistori subvenciona la contractació d’aturats
Un total de nou persones treballaran durant 12 mesos a sis empreses de la ciutat gràcies al 

programa 6+6. L’Ajuntament de Barberà, amb el suport de l’Àrea Metropolitana de Barcelona,
subvencionarà les despeses de contractació dels sis primers mesos. Per fer les contractacions 

s’ha donat prioritat a joves, dones i persones amb tots els membres familiars a l’atur.
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A partir d’aquest mes, el CAP II
comptarà amb un nou aparell de
radiologia. Segons fonts de l’Ins-
titut Català de la Salut (ICS), el
nou instrument de radiologia di-
gital “millorarà la qualitat de les
imatges i reduirà la llista d’es-
pera”.

L’antic aparell de radiolo-
gia convencional del qual dis-
posava fins ara el centre sanita-
ri de Ripollet es va començar a
desmuntar el passat 24 de no-
vembre i, fins que el nou estigui
operatiu, les exploracions ra-
diològiques s’estan fent als ser-
veis de diagnòstic per la imatge
del CAP Badia del Vallès i del
CAP Sant Fèlix de Sabadell.

El nou aparell de radiologia
digital del qual disposarà el CAP
II permet una definició de les

imatges més gran que l’anterior,
cosa que millorarà la qualitat de
les exploracions radiològiques.
Alhora, també permet obtenir
les imatges amb menys temps
d’exposició, cosa que represen-
tarà una reducció de la llista
d’espera. Segons fonts del cen-
tre sanitari, “amb aquest nou
aparell, de seguida que es faci la
radiografia es podrà veure al

monitor que tenen els radiòlegs
a la sala i la podran derivar al
metge que pertoqui”.

Des de l’ICS asseguren que la
valoració dels usuaris que ja
han utilitzat els nous aparells,
per exemple a Sabadell on estan
disponibles des de 2010, “és
molt bona”. A part del CAP II,
també s’ha instal·lat un aparell
d’aquest tipus a Granollers.

El CAP II comptarà amb un nou aparell de radiologia. Foto: Ajuntament/L.P.

Les llistes d’espera al CAP II s’han
de reduir a partir d’aquest mes
» El centre sanitari disposarà d’un nou aparell de radiologia digital
» L’ICS afirma que la valoració dels usuaris d’altres centres és bona

El PSC ratifica Parralejo com 
a alcaldable a les municipals

POLÍTICA4Juan Parralejo serà
el candidat del PSC a l'alcaldia de
Ripollet a les eleccions de 2015.
L'actual alcalde, que va aconse-
guir el 64% dels avals de la mi-
litància i, per tant, va superar el
20% establert per presentar la
candidatura, va ser l’únic que va
voler optar a ser cap de llista del
PSC de Ripollet.

Segons informen des del PSC,
“tot i tenir, prèviament, el suport
de l’executiva local, Parralejo va
decidir, igualment, iniciar el pro-
cés de primàries per recollir l’o-
pinió dels militants sobre la seva
gestió”. Fa unes setmanes, Pa-

rralejo va ser ratificat a l'assem-
blea del partit amb el 93,3%
dels vots.

Aquesta ja és la quarta vega-
da consecutiva que Juan Parra-
lejo serà el candidat del PSC a les
eleccions municipals. El socia-
lista és alcalde del municipi des
del 2001, quan va substituir Car-
les Ferré. Des de llavors ha lide-
rat el PSC i les seves llistes a les
municipals els anys 2003, 2007,
2011. Per tant, Parralejo és l’al-
calde que porta més anys al cà-
rrec entre els municipis propers
i l’any vinent farà 20 anys que
forma part del Ple municipal.  

HABITATGE4La Plataforma
d'Afectats per la Hipoteca de Ri-
pollet (PAH) ha decidit traslla-
dar la seva oficina del Centre
Cultural, on havia tingut la seva
seu fins ara, a la Torre de Can
Mingrat. Així doncs, l'entitat
comptarà amb una nova franja
d'atenció a les persones inte-
ressades els dimarts a la tarda,
a partir de les 17.30 hores.

Aquesta nova ubicació s'ha
realitzat gràcies a la cessió d'un
espai per part de l'Esplai l'Estel.

Segons fonts de la PAH de Ri-
pollet, s’havia demanat a l’A-
juntament “un  local amb més
espai per atendre les famílies,
però no s’ha obtingut resposta”.
Les mateixes fonts asseguren
que, “tot i el canvi, la platafor-
ma continua la seva tasca de
protegir els ciutadans que es tro-
ben en processos de desnona-
ment”. De fet, el passat 12 de no-
vembre,  la plataforma vallesa-
na va aconseguir aturar una
subhasta mobilitzant-se tant a

una de les oficines del BBVA
com als jutjats. Ho van fer el
mateix dia que estava prevista la
subhasta, reclamant un lloguer
social i acceptant un deute en
forma de préstec personal.

Per altra banda, la platafor-
ma també va ocupar una ofici-
na d’Endesa, juntament amb
Alianza Energética, Iaioflautas
i altres entitats per demanar a
l’empresa que no es talli el sub-
ministrament elèctric a cap fa-
mília aquest hivern.

Redacció
RIPOLLET

La PAH de Ripollet es trasllada

Una de les accions de la PAH de Ripollet. Foto: PAH

Societat | El projecte Ferrodigne, finalista a un concurs d’idees
Dignificar les condicions de persones en el llindar de la pobresa a partir de la recollida de ferralla i defensar

millor els seus interessos és l'objectiu del projecte Ferrodigne de l’Associació d’Aturats de Ripollet. Aquest ha
estat un dels vuit projectes finalistes del concurs d'idees de la Xarxa d'Innovació Social del Vallès, que pretén

trobar solucions per crear ocupació a la comarca i crear nous instruments de finançament de projectes. 
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La Diputació de Barcelona
aportarà 920.000 euros a l’A-
gència de l’Habitatge de Cata-
lunya per finançar la Xarxa
d’habitatges d’inserció social.
Aquest import, que s’abonarà
entre aquest any i el pròxim a
l’Agència, que coordina aques-
ta Xarxa, servirà per mantenir
el suport econòmic a les entitats
que gestionen pisos tutelats
per a col·lectius en risc d’ex-
clusió.

El president de la Diputació
de Barcelona, Salvador Esteve,
considera que “la situació d'e-
mergència provocada per la
crisi financera i econòmica ha
situat les polítiques públiques
d'habitatge en un primer pla,
que no els era habitual”. En
aquest sentit, reconeix “el paper
de les entitats que formen la
Xarxa, així com el de la Taula
del Tercer Sector Social en el
desenvolupament d'aquesta ac-
ció en favor d'un dret essencial
en una societat lliure i demo-
cràtica”.

El fort impacte de la crisi
econòmica ha tingut com a

conseqüència un empobriment
d’amplis sectors de la població.
L’habitatge és una de les ne-
cessitats bàsiques més afecta-
des. Com a conseqüència, les
entitats que gestionen els pisos
inclosos dins la Xarxa d’habi-
tatges d’inserció social han vist
desbordades les seves previ-
sions i necessiten reforçar els
ajuts per mantenir-los en fun-
cionament.

PISOS TUTELATS
Actualment, un total de 100
entitats formen part de la Xar-
xa a la demarcació de Barcelo-
na i gestionen 916 habitatges.
Es tracta de pisos on les perso-
nes que s’hi allotgen poden

gaudir, a més d’una llar digna,
de suport psicosocial per aju-
dar-les a reintegrar-se a la so-
cietat. S’adrecen, entre d’al-
tres, a persones sense llar, do-
nes víctimes de la violència,
drogodependents, persones
amb trastorns mentals, recep-
tors de prestacions econòmi-
ques molt baixes, joves extute-
lats i altres situacions anàlogues
que requereixen una especial
atenció.

Són les entitats del tercer
sector les que es fan càrrec del
pagament del lloguer i de les
despeses corrents dels pisos
(llum, aigua, gas, etc.), així com
del seu manteniment. A banda,
cada entitat fixa els paràmetres
d’estada i les condicions dels in-
quilins. Els fons procedents de
la Diputació de Barcelona aju-
daran, per tant, a cobrir aques-
tes despeses.

Durant aquest any, l’Agèn-
cia de l’Habitatge de Catalunya
ha signat convenis amb entitats
socials d’arreu de la demarcació
de Barcelona per cedir-los 153
pisos del seu parc públic per
destinar-los a aquesta Xarxa
d’inserció social. L’any passat es
van signar convenis per cedir
122 pisos i el 2012 es va fer per
un total de 98.

Objectiu: una llar per a tothom
» La Diputació de Barcelona aporta 1 milió d’euros a la Xarxa d’habitatges d’inserció social

» S’amplia el suport a les entitats que gestionen pisos tutelats per a col·lectius en risc d’exclusió

Redacció
VALLÈS OCCIDENTAL

SOCIETAT4Aquesta acció s’em-
marca en el conjunt d’actua-
cions de la Diputació de Barce-
lona per l’impuls de la inclusió
social i la lluita contra la po-
bresa. S’afegeix, per exemple, a
la col·laboració d’enguany amb
Càritas, que ha permès la cessió
a aquesta entitat de 43 pisos
propietat de la corporació per
destinar-los a famílies en risc
d’exclusió social. 

També en col·laboració
amb l’Agència d’Habitatge de

Catalunya, a més dels ens lo-
cals i els col·legis d’advocats de
la demarcació de Barcelona, la
Diputació està desplegant el
Servei d’Intermediació en Deu-
tes de l’Habitatge (SIDH), des-
tinat a persones en risc de des-
nonament per impagament de
les quotes hipotecàries. Ac-
tualment estan en funciona-
ment 15 punts d’atenció arreu
del territori, amb una previsió
d’obertura d’11 punts més
abans de final d’any.

Cessió de pisos i intermediació

El president de la Diputació, Salvador Esteve, i el conseller de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat,
Santi Vila, signant el conveni que formalitza l’acord, en presència de la presidenta de la Taula del Tercer
Sector, Àngels Guiteras; el diputat de Benestar Social, Salut Pública i Consum, Josep Oliva; el secretari
d'Habitatge i Millora Urbana del Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat, Carles Sala; 

i el director de l'Agència de l'Habitatge de Catalunya, Jaume Fornt. Foto: Diputació de Barcelona

Salvador Esteve:
“El paper de la

Xarxa és fonamental 
en aquesta acció en

favor d’un dret
essencial en una

societat democràtica”

Ajuda | 30.000 famílies ateses
Catalunya és el territori de l’Estat que més recursos destina en matèria d’habitatge per evitar

l’exclusió social, amb uns 60 milions d’euros que beneficien 30.000 famílies. Aquestes llars
perceben una mitjana anual de 2.000 euros en ajuts. Enguany, el Govern ha posat en marxa

una línia d’ajuts específica per a aturats de llarga durada que ha beneficiat 4.000 famílies.
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Els comerciants de Cerdanyola
volen celebrar els naixements
dels nous nadons de la ciutat i
per això han posat en marxa la
campanya Els nadons de Cer-
danyola... hi guanyen. L’objec-
tiu d’aquesta iniciativa és afavo-
rir el comerç de proximitat, pro-
mocionar-lo i, alhora, donar la
benvinguda al nou nadó amb un
conjunt d’ofertes i promocions.

Així doncs, totes les famílies
que tinguin un nou nadó re-
bran una targeta que els donarà
accés a promocions i ofertes
adreçades als infants de fins a
tres anys en més de 40 comerços
de la ciutat. La targeta, que re-
bran a casa, és personal i in-
transferible.

Per al president de l’Asso-
ciació Cerdanyola Comerç i Ser-
veis, Xavier Olivé, la campanya

conjuga “molts beneficis per a la
ciutadania” i pretén que acabi fi-
delitzant una clientela que tindrà
una motivació més per quedar-
se a Cerdanyola a realitzar les se-
ves compres, on trobarà bon
producte i bon servei.

El regidor de Desenvolupa-
ment Econòmic, Francisco Ortiz,
explica que els més de 40 esta-
bliments adherits, de moment, a

la campanya demostren que el
comerç de proximitat “està viu”.
Segons remarca, amb les eines
de les quals disposa la ciutat es
pot competir amb les grans su-
perfícies del voltant i recorda que
el llistat d’establiments que ofe-
reixen descomptes està obert
per a més botigues que vulguin
sumar-se per arribar així a un
nombre de població més gran.

Detall del cartell de la campanya. Foto: Ajuntament de Cerdanyola 

Els comerciants de Cerdanyola
donen la benvinguda als nadons
» Les famílies rebran una targeta que els donarà accés a promocions

i ofertes en més d’una quarantena de botigues de la ciutat

El Consell Comarcal millora les
instal·lacions de Mercavallès

COMARCA4El Consell Comar-
cal del Vallès Occidental inver-
tirà mig milió d’euros en ade-
quar i fer més eficients les ins-
tal·lacions de Mercavallès, el
mercat de fruites i verdures de
la comarca. 

El projecte preveu un nou re-
vestiment de les façanes per a la
conservació i millora de la seva
durabilitat, però també de la
imatge comercial de l’edifici. A
més, es dotarà l’àrea de vendes
d’un nou paviment continu de
resines, per així reparar la su-
perfície existent i millorar les

condicions de seguretat i salu-
britat, així com de la imatge de
l’interior de l’edifici. Pel que fa
a l’enllumenat, se substituirà
l’existent per un de nou amb tec-
nologia LED, que millorarà la
qualitat lumínica i es farà l’ade-
quació de la instal·lació elèctri-
ca de baixa tensió.

La presidenta del Consell
Comarcal, Pepita Pedraza, as-
segura que les millores “es tra-
duiran en estalvi econòmic i en
un mercat més atractiu, cosa que
provocarà la reactivació de la
seva activitat econòmica”.

Cerdanyola tindrà una pista
de gel aquest Nadal

CERDANYOLA4Aquest Nadal,
els ciutadans de Cerdanyola po-
dran gaudir d’una pista de gel.
L’equipament forma part del
Parc de Nadal que estarà ins-
tal·lat al nou espai de Can Xarau
i que organitzarà l’Associació
Cerdanyola Comerç i Serveis
fins al 6 de gener.

La iniciativa va sorgir a prin-
cipis d’aquest any quan es va fer
la fusió de quatre de les cinc en-
titats comercials de la ciutat. La
nova associació volia fer un Na-
dal especial i diferent a la ciutat
per culminar aquest primer any

de feina conjunta i van pensar en
l’organització d’alguna cosa es-
pecial. “L’objectiu és que la ciu-
tadania tingui un motiu per
quedar-se a Cerdanyola a rea-
litzar les seves compres nada-
lenques i, alhora, que l’activitat
sigui un valor afegit que ajudi a
prestigiar la marca Cerdanyola”,
assegura el president de l’asso-
ciació Cerdanyola Comerç i Ser-
veis, Xavier Olivé. 

A més de la pista de gel, de
300 metres quadrats, també
s’organitzaran activitats cultu-
rals, d’oci i de restauració.

Un nou plànol comercial 
per a Barberà del Vallès

BARBERÀ4Barberà Comerç
Urbà (BCU) ha elaborat la ter-
cera edició del Plànol Comercial
de Barberà del Vallès, amb l’ob-
jectiu d’apropar el comerç a la
ciutadania i oferir un servei de
qualitat. 

El plànol comercial i de ca-
rrers de BCU té unes mides 60
per 60 cm. Està confeccionat a
tot color i compta amb la rela-
ció i ubicació de tots els co-

merços associats, les parades
del Mercat Municipal Onze de
Setembre, així com altres con-
tinguts d’interès general.

Aquest serà distribuït pels
comerços socis, punts de tro-
bada i d’interès de Barberà,
amb la finalitat de facilitar la in-
formació de l’oferta comercial
i que “els ciutadans puguin tro-
bar sempre allò que es necessita
d’una manera àgil i pràctica”. 

Redacció
BARBERÀ

Barberà | Antonio Orozco dona la benvinguda al Nadal de Baricentro
El cantant barcelonès Antonio Orozco va donar la benvinguda al Nadal del centre comercial Baricentro i va

exercir de padrí de l’encesa de llums. Orozco va passejar pel centre comercial i va felicitar les festes als 
assistents. Durant tot aquest mes, Baricentro portarà a terme una acció solidària que consistirà en la 

donació de cinc euros a l’hospital de Sabadell per cada foto que els clients es facin amb els follets del centre. 
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Esports

L’idil·li entre l’Ajuntament i la
Federació Catalana d’Handbol
(FCH) sembla no tenir fi. Fa
poc es va conèixer que la Fisca-
lia Provincial investiga, arran
d’una denúncia del PP interpo-
sada el maig, presumptes irre-
gularitats en la concessió, justa-
ment a la FCH, de la gestió i ex-
plotació de dos centres esportius
del municipi –el Centre Espor-
tiu Altis i les piscines de Mont-
florit– l’any 2008. 

Aquest procés, segons els
populars, s’hauria fet sense ha-
ver-se celebrat un concurs públic
previ. Les adjudicacions s’hau-
rien atorgat per un procediment
negociat. De moment, el cas es
troba en les diligències prèvies i
no hi ha cap imputat com s’ha-
via afirmat en alguns mitjans. 

En aquest sentit, l’exalcalde
de Cerdanyola, Antoni Morral,
va declarar davant la Policia Na-
cional fa pocs dies en relació amb
aquesta polèmica. El seu partit,
ICV-EUiA –actual soci del PSC
al govern–, va sortir al pas de les
investigacions i va assegurar
que l’actuació del govern que va
adjudicar la gestió dels dos cen-
tres “va evitar que 16 persones es
quedessin sense feina i 900
usuaris sense el servei”, ja que
l’empresa gestora dels dos cen-

tres aleshores, Casal de l’Es-
port, S.L., no es va poder seguir
fent càrrec de la gestió. 

PEM GUIERA: SEGUEIX EL SERIAL
En relació amb el conflicte del
PEM Guiera, l’Ajuntament va co-
municar fa uns dies que han
presentat un recurs d’apel·lació
contra la sentència que rebutja-
va la impugnació sol·licitada per
Cerdanyola sobre el conveni de
creditors presentat per la FCH.
El conflicte va per llarg. 

Centre Esportiu Altis. Foto: Ajuntament

Nova polèmica amb els
equipaments esportius locals
» La Fiscalia Provincial investiga irregularitats en la concessió de la 
gestió de dos centres municipals a la Federació Catalana d’Handbol

Comencen a preparar la Nit de
l’Esport de Cerdanyola 2015

CERDANYOLA4Un total de 10
entitats esportives de la ciutat
formaran part de la comissió
encarregada d’organitzar la Nit
de l’Esport de Cerdanyola de
l’any vinent. La primera reunió
entre les entitats va tenir lloc a
principis de novembre, d’on va
sortir la idea de crear un web es-
pecial dedicat a l’acte –www.nit-
delesport.com–, que ja es troba
operatiu. La primera reunió
també va servir per començar a
definir quins seran els aspectes
organitzatius i les novetats que

presentarà la Nit de l’Esport de
2015, que tindrà lloc aproxima-
dament el mes de març.

Enguany s’han incorporat a
la comissió dues entitats més
que l’any passat. Es tracta del
Club Muntanya i l’Associació
de l’Esports de Cerdanyola, que
s’afegeixen al Club Patinatge
Artístic, el CF Cerdanyola, la
Penya d’Escacs, el Model Car, el
Club Hoquei Cerdanyola,
l’Handbol Cerdanyola i el CB
Cerdanyola –tant el sènior fe-
mení com el masculí–. 

Redacció
CERDANYOLA

Logo oficial de la Nit de l’Esport. Foto: Ajuntament

L’handbol barberenc treu pit

El Club Handbol Barberà té més de 30 anys de vida. Foto: CHB

BARBERÀ4El Club Handbol
Barberà va presentar el passat
dissabte 15 de novembre els
seus equips de cara a l’actual
temporada 2014/2015. En-
guany, el CH Barberà compta
amb cinc equips que sumen
prop de 70 jugadors que parti-
cipen en diferents competicions
catalanes. 

Els equips benjamí i aleví
disputen les lligues organitzades
pel Consell Esportiu de Sabadell.
I els altres tres equips juguen les

lligues de la Federació Catalana
d’Handbol, com són la infan-
til –a la Primera catalana–, la ca-
det –a la Segona catalana– i la
sènior –a la Segona catalana–.

L’acte de presentació va coin-
cidir amb una jornada on els tres
equips federats tenien partits a
l’Elisa Badia. Amb tot, la cele-
bració va ser completa, ja que
tots tres van guanyar els seus res-
pectius enfrontaments.

A l’acte de presentació hi
van assistir l’alcaldessa, Ana del

Frago, el tinent d'Alcalde d’Es-
ports, Ignacio Navarro, i el pre-
sident de la Federació Catalana
d’Handbol, Tomàs Moral, que
van acompanyar el president
del Club Handbol Barberà, Fran-
cisco González. 

Tant l’alcaldessa com el mà-
xim mandatari de la federació
van destacar la importància que
l’entitat barberenca hagi acon-
seguit sobrepassar els 30 anys de
vida i que “mantingui un bon es-
tat de salut”. 

Ripollet | El Cros Vila de Ripollet, l’11 de gener
La 33a edició del Cros Vila de Ripollet tindrà lloc el pròxim diumenge 11 de 

gener al parc dels Pinetons. Aquesta competició, que està organitzada pel 
Ripollet Unió Atlètica i l’Ajuntament, comptarà amb diverses categories 

segons l’edat dels participants i circuits de distància variable. 
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AGENDA MENSUAL
DIVENDRES 19 DE DESEMBRE
21:00 RIPOLLET Non Stop Gospel. The Gospel

Viu Choir presenta la seva proposta més
arriscada, trepidant i innovadora, en la qual
l’espectador forma part del mateix especta-
cle. / Teatre Auditori del Mercat Vell.

DIMARTS 10 DE DESEMBRE
17:30 BARBERÀ Conferència: La màfia el po-

der a l’ombra. Una visió de la màfia, a partir
de l'experiència professional en macrojudi-
cis als “capos” de la màfia siciliana. A càrrec
de Vicente Lozano, periodista. / Biblioteca. 

DIMARTS 9 DE DESEMBRE
17:00 CERDANYOLA. Exposició Solidària de

l’Associació d’Artistes Plàstics.Mostra solidà-
ria en benefici de Càritas. Es tracta d'obres de
petit format originals de socis i col·laboradors
de l'Associació.  / Sala 22 de l’Ateneu.

DIMECRES 10 DE DESEMBRE
19:00 CERDANYOLA Tardor Solidària: taller so-

bre Drets Humans a la ciutat. Amb motiu de
la celebració del Dia Internacional dels Drets
Humans, la Creu Roja porta a terme un Taller
sobre Drets Humans a la ciutat. / Museu de
Ca n’Ortadó. 

FINS AL 26 DE GENER
19:00 RIPOLLET Taller de cuina. Activitat pen-

sada per facilitar el dia a dia de la nostra tau-
la tenint en compte una bona alimentació. S’a-
prendran noves idees de fer àpats saludables
per a tota la família. / Centre Cultural de Ri-
pollet.

DIJOUS 11 DE DESEMBRE
18:00 BARBERÀ Taller infantil: Fem postals de

Nadal. Activitat a càrrec de Flàvia Cuñer.
Per a nens a partir de sis anys. Cal inscripció
prèvia. / Biblioteca esteve Paluzie.

DIUMENGE 14 DE DESEMBRE
18:00 RIPOLLET Musiquetes de paper. Concert

amb un nombre determinat de cançons re-
presentades i il·lustrades mitjançant teatrins
i titelles de paper. Per a nens a partir de dos
anys. / Teatre Auditori del Mercat Vell.

DISSABTE 13 DE DESEMBRE
6:00 RIPOLLET 8a etapa del Camí dels Bons Ho-

mes. El recorregut serà entre el Gósol i el Pla
de la Creu de Fumanya. Com que aquesta és
l’última etapa, es farà el tradicional “botellón”
prenadalenc. / Punt de trobada: Davant de l’A-
juntament.

CULTURA INFANTIL ESPORTSTALLERSEXPOSICIONS

CERDANYOLA. L'Associació Cerdanyola
Comerç i Serveis organitza un Parc de
Nadal amb pista de gel i un ampli pro-
grama d'activitats. Preu: 5 euros. / Parc
Xarau.

Parc de Nadal 
amb pista de gel

Fins al 6 de gener a les 22:00

RIPOLLET L’exposició pretén confi-
gurar-se com un epíleg de la trajectòria
artística de Francesc Abad (Terrassa,
1944), de manera que traça un reco-
rregut pels seus darrers treballs, bona
part dels quals es mostren per primera
vegada en públic. / Centre Cultural.

Estratègia de la precarietat
Fins a l’11 de gener a les 17:00 

CERDANYOLA La ciutat torna a acollir
l’humor absurd i picant de l’entranya-
ble señor Barragan, que després de 25
anys i vestit amb una bata vella, una
boina trencada i unes ulleres gruixudes
explicarà els acudits que va fer riure a
tota una generació.  / Sala Acme.

Señor Barragan
Ds. 13 de desembre a les 23:30

CERDANYOLA. El Cros d’enguany vol
fer un salt qualitatiu i quantitatiu su-
mant a la participació dels escolars dels
diferents centres educatius del muni-
cipi la d’atletes federats. La competi-
ció comptarà amb la participació d’a-
tletes federats. / Parc dels Gorgs.

Cros Ciutat de Cerdanyola
Ds. 13 de desembre a les 9:15 
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